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Interview
HET 

Sinds 2021 zijn de vakinhoudelijke commissies in-
gebed in de verenigingsstructuur, waardoor de ex-
pertise van de leden formeel een plek heeft gekre-
gen bij het naar buiten treden van de vereniging. 

Marijke Vervoort, Arjan Mulders en Susanne Schorel 
zijn vanaf de start betrokken bij deze commissie.
‘Ik zat eerder met Arjan in de specialistengroep Interna-
tionaal en ik zocht voor deze commissie een ervaren en 
een jong lid. Ik dacht meteen aan Arjan als ervaren des-
kundige en omdat ik vond dat de vrouwen toch de over-
hand moesten hebben, vroeg ik Susanne erbij. Het is een 
ontzettend leuke commissie, we hebben erg veel plezier 
met elkaar’, aldus voorzitter Marijke. Arjan vult aan: ‘We 
doen het echt samen, we maken de plannen samen, Ma-
rijke draagt ze voor en verdedigt ze waar nodig. De acties 
die we benoemen verrichten we ook samen en soms met 
extra handjes vanuit de organisatie.’ De commissie komt 
wekelijks digitaal bij elkaar en twee keer per jaar fysiek, 
‘met drank en spijs erbij’. Marijke legt uit dat ze nog niet 
werken met een flexibele schil binnen het RB. ‘Wij scha-
kelen, als het nodig is, mensen in van onze kantoren. We 
hebben nog niet gerealiseerd dat wij meer intensief 
overleggen met de specialisten binnen het RB. Dat staat 
nog op de planning.’

Waarom zitten jullie in deze commissie? 
Marijke trapt af: ‘Ik doe het vanuit de verenigingsge-
dachte. Ik vind dat als je lid bent van een vereniging, je 
ook een bijdrage moet leveren door te bekijken of je op 
vaktechnisch gebied de mensen kunt helpen binnen 
de vereniging. En ja, ik vind het ook gewoon leuk om 
met andere mensen samen te werken.’ 
Susanne was vooral heel erg benieuwd naar de gedachte 
achter de commissie. ‘Het leek mij leuk om mee te den-
ken over het positioneren van de commissie. Wat mij ook 
heel erg helpt zijn de collega-commissieleden. We hebben 
allemaal een beetje dezelfde instelling, dat schakelt heel 
prettig. We zijn alle drie voor aanpakken, doorpakken en 
opvolgen. Dat vind ik gewoon heel fijn en dat maakt dus 
ook dat dat de commissie eigenlijk als vanzelf wel loopt.’
Voor Arjan is een bijdrage kunnen leveren aan de ver-
eniging ook een belangrijke motivatie. ‘Het is daar-
naast ook leerzaam en een plezierige samenwerking. 
Het is leuk om andere mensen te spreken en een stuk-
je te kunnen lobbyen. Je komt vanuit het RB in aanra-
king met onder andere het ministerie van Financiën 
en met andere netwerken. Ik ben altijd wel op zoek 
naar de gedachte achter iets en dan is deze vereniging 
natuurlijk een uitermate goede omgeving.’

De Commissie Internationaal is één van de zeven vakinhoudelijke 
commissies die het bureau van het Register Belastingadviseurs 
ondersteunen. Deze commissies, die bemenst worden door RB-leden, 
buigen zich vanuit hun eigen expertise over diverse fiscale onder-
werpen. Wie zijn de leden van de Commissie Internationaal, wat drijft 
hen en welke thema’s hebben hun aandacht? 

Door Sandra van den Nieuwenhof 

Voorzitter Commissie Internationaal  
Marijke Vervoort:

‘ We zitten weer aan 
tafel bij het ministerie 
van Financiën’
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Met welke onderwerpen houdt de Commissie Internatio-
naal zich bezig? 
De naam zegt het al, de commissie houdt zich bezig 
met internationaal belastingrecht. Marijke licht toe: 
‘Het gaat bij ons over de directe belastingen, de inkom-
sten- en de vennootschapsbelasting en het internatio-
nale stuk eromheen. Estateplanning over de grens en 
het internationale stuk van de omzetbelasting zijn 
voor onze collega’s.’
Arjan: ‘We leggen waar mogelijk een focus op duur-
zaamheid en ict. En we hebben natuurlijk ook het on-
derscheid in ieders praktijk: de grensoverschrijdende 
arbeid (Marijke) versus de grotere bedrijven waarin 
Susanne en ik heel actief zijn. We proberen ons te 
richten op actuele onderwerpen en ook op de wat 
minder bekende en onbeminde thema’s. We hebben 
artikelen geschreven over e-sport, de inhoudingsvrij-
stelling en over de Europese DAC-richtlijn. We geven 
ook cursussen en webinars, onder andere over trans-
ferpricing, remote werken en bronheffing.’

Richt de commissie zich ook op internationale premie-
heffing voor de sociale verzekeringen?
Marijke: ‘Ja, dat doen we ook, omdat het in Nederland 
gedeeltelijk in het belastingtarief zit. We hebben bin-
nen de EU een coördinatievoorziening op dat gebied, 
dus binnen de EU is het vrij helder. Daarnaast zijn er 
de vraagstukken in de loonadministratie als mensen 
gedetacheerd worden. Stel, ik stuur een werknemer 
naar mijn concern in België. In welk land is hij dan ver-
zekerd? Hoe richt ik mijn loonadministratie daarop 
in? Er zijn allerlei regels voor hoe je dat moet doen. 
Dat is onderdeel van de loonadministratie en inkom-
stenbelasting en onderdeel van ons vak.’

Welke actuele kwesties zijn van belang? 
Marijke noemt een aantal hot items: ‘Ik denk aan de in-
houdingsvrijstelling en aan de kwalificerende buiten-
landse belastingplicht, daar heeft advocaat-generaal 

Wattel onlangs conclusies over geschreven. Ook het re-
mote werken onder de belastingverdragen, dat heeft ge-
volgen voor de inkomstenbelasting en de sociale zeker-
heid. In de komende periode worden ook het Verdrag 
met België en het Verdrag met Spanje gewijzigd, die 
twee zijn ook heel erg belangrijk voor de praktijk.’ 

Zijn er onderwerpen waarvan jullie denken dat de RB-
leden daar meer aandacht voor zouden moeten hebben? 
Arjan: ‘Het is misschien goed om op te merken dat het 
internationaal belastingrecht meer speelt bij de cliënten 
van onze leden dan telkens op voorhand gedacht wordt; 
internationale problematieken staan dichterbij dan ie-
dereen denkt.’
Susanne legt uit hoe dat komt: ‘Doordat veel regelgeving 
wordt gebracht als een aanpak van de grote multinatio-
nals, stopt het denken voor het mkb, terwijl veel regel-
geving wel degelijk gevolgen heeft voor het mkb. Maar 
dan moet je wel wat verder lezen dan de hoofdlijnen in 
de artikelen en nieuwsberichten.’

Wat heeft de Commissie Internationaal tot nu toe bereikt?
Arjan hoeft niet lang na te denken: ‘We zijn zichtbaar.’ 
Marijke is het met hem eens: ‘We zitten weer aan tafel bij 
het ministerie van Financiën en bij de Belastingdienst 
staan we weer op de kaart. Dat was wel wat weggezakt. Ik 
denk dat dat van belang is voor onze stakeholders: er is 
meer dan de NOB, de mkb-ondernemers tellen ook mee.’ 
Susanne vult aan: ‘We worden gevraagd mee te denken bij 
concept-wetsvoorstellen en consultatierondes en daarbij 
zien we dat onze input meer dan serieus wordt genomen. 
We krijgen een inhoudelijke reactie van het ministerie 
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gevolgen als ik in Zwitserland ga wonen, want ik vind dat 
een mooi land en hou van wintersport. Eerder ging het 
meer om: waar moet ik me gaan vestigen als ik kijk naar 
de meest gunstige belastingtechnische omstandigheden?’
Arjan plaatst de vraag ook in een breder verband. ‘Omge-
keerd kunnen we ook kijken naar immigratie: uit welke 
landen komen nu ondernemers die zich hier willen vesti-
gen? Dan zien we heel vaak de Verenigde Staten. Dat komt 
vanwege de Brexit. Vroeger was het Verenigd Koninkrijk de 
springplank naar Europa en dat is nu toch meer verschoven 
naar Nederland. We zien ook veel immigratie en overnames 
vanuit het Oosten, vanuit China en India. Ik wil daarbij op-
merken dat het vestigingsklimaat van Nederland steeds va-
ker onder druk komt te staan. Nederland staat dan wel op 
het lijstje van mogelijke vestigingslanden bij een bedrijf, 
maar die plek verliezen we soms ook weer vanwege het fis-
cale wisselende beleid. Het Nederlandse vestigingsklimaat 
mag wel de nodige aandacht hebben en houden.’

Hoe gaan jullie om met standpunten die de Belasting-
dienst publiceert over onderwerpen op jullie vakgebied? 
Arjan: ‘We nemen er kennis van. Het is maar beleid en 
geen wetgeving, waarop wij vanuit ons vak kritisch 
moeten zijn.’ 
Suzanne: ‘Als er een belangrijk standpunt over een inter-
nationaal onderwerp gepubliceerd wordt, komt het ze-
ker wel ter sprake bij onze vergaderingen: Moeten we er 
iets mee? Verwachten we hier vragen van leden over en 
moeten we er wel of niet over communiceren?’

Tot slot, hebben jullie nog een boodschap voor de RB-leden? 
Marijke: ‘We staan altijd open voor tips of ideeën. We staan 
niet alleen klaar om te helpen, maar we staan ook open 
voor feedback. Dus, als er leden zijn die specifieke onder-
werpen missen of daar graag iets mee gedaan zouden zien: 
laat het ons weten. Hoe meer input we krijgen, hoe beter.’ 
Arjan voegt er een oproep naar de leden aan toe: ‘Weet ons 
te vinden, daarmee bedoel ik: maak gebruik van de kennis 
die het RB heeft en die wij willen delen met de leden.’ <<<

van Financiën en we zien dat veel punten die we aandra-
gen ook meegenomen en opgepakt worden. Dit laatste is 
eigenlijk niet zo zichtbaar, dit proces gebeurt meer achter 
de schermen. We hebben nu een betere voet aan de grond 
om de positie van het mkb ook bij internationale regelge-
ving te kunnen verdedigen en onze inbreng te leveren. 
Een voorbeeld daarvan is onze input bij de leidraad voor 
de Europese richtlijn DAC 6. Deze richtlijn gaat over ad-
ministratieve gegevensuitwisseling. Als intermediair 
moet je proactief je adviezen melden bij de fiscus als ze 
aan bepaalde kenmerken voldoen. Wanneer je dat niet 
doet, kun je een forse boete krijgen. De achtergrond daar-
van is dat de fiscus inzage wil hebben in wat wij als belas-
tingadviseurs doen. Wij hebben een kennisvoorsprong en 
de Belastingdienst wil zien wat er in de markt gebeurt.‘

Wat zijn jullie ambities voor de komende tijd? 
Marijke: ‘Ik zou graag meer rechtstreeks willen commu-
niceren met de leden. Als we een notitie hebben ge-
schreven zou ik die liever als commissie zelf meteen op 
de website willen plaatsen zonder tussenkomst van de 
afdeling communicatie. Op de een of andere manier lukt 
dat nooit zo makkelijk.’ 
Arjan: ‘Ons speerpunt blijft om met enige regelmaat 
zichtbaar te zijn op actuele, internationale onderwerpen 
om het draagvlak en de kennis te vergroten van onze le-
den, en hoe dichterbij je kunt komen hoe groter je zicht-
baarheid, invloed of bereikbaarheid is.’
Susanne: ‘Onze commissie heeft nooit een gebrek aan 
plannen, maar wel een gebrek aan tijd voor de uitvoe-
ring. We willen nog meer zichtbaarheid bij het ministe-
rie van Financiën, maar ook bijvoorbeeld meer invloed 
bij universiteiten.’ 

Zijn er landen die, al dan niet om fiscale redenen, in trek 
zijn bij emigrerende ondernemers?
Marijke: ‘Ik zie in mijn praktijk wel vaker klanten die 
naar Spanje en Portugal gaan omdat ze daar speciale ta-
rieven hebben voor mensen met speciale vaardigheden.’
Suzanne signaleert de tendens dat fiscaliteit niet meer lei-
dend is: ‘Emigratie wordt allang niet meer gestuurd door 
fiscale zaken, maar veel meer vanuit een bepaalde binding 
met een land. Nu klinken eerder vragen zoals: wat zijn de 

Samenvatting

De Commissie Internationaal van het Register Be-
lastingadviseurs bestaat uit leden die zich richten 
op diverse fiscale onderwerpen, met een focus op 
internationaal belastingrecht. De commissie heeft 
de ambitie om meer zichtbaarheid te krijgen bij het 
ministerie van Financiën en universiteiten. Ze wer-
ken aan actuele onderwerpen zoals inhoudingsvrij-
stelling, kwalificerende buitenlandse belasting-
plicht, en verdragswijzigingen. Emigratie wordt 
steeds minder gestuurd door fiscale motieven en 
meer door binding met een land. De commissie 
staat open voor feedback en moedigt leden aan hun 
kennis te delen en contact op te nemen met de 
commissie voor ondersteuning en samenwerking.

De Commissie

Marijke Vervoort:
‘We staan altijd open voor tips of 
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Arjan Mulders:
‘Het Nederlandse vestigingsklimaat 

mag wel de nodige aandacht hebben 
en houden’


